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Het corona-virus heeft een flinke impact gehad en tegenstellingen verscherpt. Ook onder christenen zijn zaken soms 

op scherp gezet. Is er bij de vaccins een verband met het teken van het Beest uit Openbaring 13? Moeten we 

bevreesd zijn voor een Great Reset, voor weldoeners als Gates en Soros? Kunnen we de overheid wel vertrouwen, 

hoe zit dat met dat corona-toegangsbewijs en (in sommige landen) met de vaccinatiedwang? Heeft de overheid wel 

de juiste maatregelen genomen? Waar gaat dat allemaal naar toe? Of ook: is dit virus een oordeel van God over 

ons land of over de westerse wereld die steeds meer los van God komt? Het denken in onze westerse samenleving 

beweegt zich steeds meer in een absurde richting. Ook seculiere denkers bekritiseren dat (lees bijvoorbeeld de 

columns van Jan Kuitenbrouwer in HP de Tijd) - al lijken ze niet echt te worden gehoord.

Hoe zit dat met Gods oordelen? Worden de geesten rijp gemaakt voor totale controle? Waaraan herkennen we de 

antichrist? Welke leugen(s) verspreidt hij, wat moet onze focus zijn, waar is het front? Veel om over na te denken…
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De corona-maatregelen
Veel mensen maken zich zorgen over de manier waarop 
de pandemie wordt aangepakt. Daar zijn zeker vragen bij 
te stellen. Waarom bijvoorbeeld niet veel meer ingezet 
op luchtzuivering in scholen, dokterspraktijken en 
ziekenhuizen? De zorg voor kwetsbaren wordt op andere 
terreinen helemaal niet zichtbaar (denk aan Tata-steel, de 
toeslagen-affaire en al die uitgestelde zorg). Waarom moet 
iedereen gevaccineerd worden? De QR-code roept zeker 
vragen op - dat lijkt een opstapje naar een controlesysteem 
waar de antichrist straks garen bij spint. De media zijn 
hierin weinig kritisch.
Maar er zijn ook vragen te stellen bij ‘alarmerende 
berichten’ over het m-RNA vaccin: dat lijkt mij minder 
gevaarlijk dan sommigen denken. Niemand zal het teken 
van het Beest per ongeluk of in onwetendheid nemen: 
zo’n merkteken laat je alleen zetten als je bereid bent het 
Beest te aanbidden - en de antichrist regeert nog niet. Bij 
nogal wat berichten daarover frons ik mijn ‘biologische 
wenkbrauwen’: veel van die ‘waarheid’ is nogal onzinnig 
en er wordt zelfs door christenen soms gemanipuleerd met 
cijfers en citaten, vaak ook in onwetendheid (hoop ik). 
Het gaat niet om al of niet vaccineren. ‘Wie zich laat 
vaccineren, doet het voor de Heer en hij dankt God, wie 
zich niet laat vaccineren, doet het voor de Heer en hij 
dankt God’ - naar Romeinen 14:6. Dat wil niet zeggen 
dat ik de farmacie-giganten vertrouw: die lijken (te) vaak 
uit op grote winsten en niet alle wetenschappers zijn 
onafhankelijk. Ook hier is de zonde (van o.a. hebzucht) 
actief. Maar we moeten denk ik een spade dieper steken, 
want onze cultuur ligt wel degelijk onder het oordeel.

Oordelen van God
Het laatste oordeel voor de grote witte troon (Openbaring 
20:11-15) is persoonlijk en gaat over de eeuwige 
bestemming. Maar, zoals Jezus zelf zegt: “wie mijn woord 
hoort en gelooft Hem die Mij heeft gezonden, die heeft eeuwig leven 
en komt niet in het oordeel, maar is uit de dood overgegaan in het 
leven” (Johannes 5:24). In Openbaring 6-19 lezen we over 
oordelen van God over ‘hen die op de aarde wonen’ en het 
rijk van de antichrist, voordat Jezus Christus terugkomt 
om te regeren. Als Hij terugkomt, neemt Hij plaats op Zijn 
troon en worden de volken geoordeeld naar hoe ze met (de 
evangelisten uit) Israël hebben gehandeld.
Maar in Gods regeringswegen zendt Hij ook andere 
oordelen. Soms zijn die specifiek, zoals bij Sodom en 
Gomorra en de verwoesting van Jeruzalem in 70 n.C. - 
dan ontkomen de rechtvaardigen, omdat er van tevoren 
gewaarschuwd is. Maar veel rampen en epidemieën maken 
geen onderscheid. De Heer Jezus zegt dat mensen die 
daarbij omkomen, geen grotere zondaars zijn dan anderen 

- maar Hij roept wel op tot bekering (Lukas 13:1-5). Er is 
echter nog een vorm van oordeel: dat mensen als het ware 
aan zichzelf worden overgegeven en het loon voor hun 
afdwaling in zichzelf ontvangen.

Gods oordeel over het westen?
Het is opmerkelijk hoeveel overeenkomst er is tussen het 
oude Rome en onze westerse cultuur van nu - die lijkt te 
worden klaargemaakt voor de leugens van de antichrist. 
In Romeinen 1:18-32 lezen we over Gods oordeel over de 
cultuur van het Romeinse rijk. Twee woorden springen 
eruit: vervangen en overgegeven. De heerlijkheid van God 
is vervangen door een afgod, de waarheid van God door 
de leugen. Het schepsel wordt gediend en geëerd boven 
de Schepper. Dat God de Schepper is, kan iedereen met 
het verstand doorzien. Alles in Gods schepping roept ons 
toe dat er een Ontwerper is - voor ontkenning is er geen 
excuus. Helaas willen velen (zelfs christenen) dat niet 
erkennen - dwaze overleggingen (speculaties) verduisteren 
een onverstandig hart.
In onze cultuur is de schuld dieper dan destijds in Rome: 
bovenop het getuigenis van de schepping is er het 
getuigenis van de Schrift. En voordat we hierbij wijzen 
op de mensen om ons heen, moeten we ons afvragen in 
hoeverre wij deel zijn geworden van deze cultuur. Wat 
is er in de praktijk van ons leven overgebleven van de 
heerlijkheid van God en de waarheid van God? Hoeveel 
ouders buigen voor de zuiging van de cultuur en de 
wensen van hun kinderen - en eren daarmee het schepsel 
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boven de Schepper? Wat zijn onze echte prioriteiten? De 
gemeente van de levende God zou de heerlijkheid van God 
moeten laten stralen en de waarheid van God hoog moeten 
houden …

Hoe werkt Gods oordeel?
Waar christenen niet meer voluit in de schepping geloven, 
gaat helaas vaak ook de scheppingsorde op de schop en 
verandert de seksuele moraal. Volgens Romeinen 1 is de 
seksuele revolutie een logisch gevolg van het vervangen 
van Gods waarheid door de leugen. God trekt zich als het 
ware terug, geeft mensen over aan hun eigen lusten, aan 
onreinheid, aan het onteren van elkaars lichamen (vers 
24). Dat ‘overgeven’ is Gods oordeel: Hij geeft mensen over 
aan zichzelf. Een volgende stap zien we in vers 26 en 27: de 
natuurlijke omgang is vervangen door de tegennatuurlijke 
- de homoseksuele revolutie. In de tijd van Rome was de 
homoseksuele praktijk breed geaccepteerd - voor een deel 
net zoals nu.
God geeft mensen over aan zowel verkeerde praktijken 
(tegen Gods scheppingsorde in) als aan een verkeerd 
denken (vers 28). Oorzaak wordt ook gevolg, net zoals God 
Farao overgaf aan de verharding van zijn hart: hij begon 
daar zelf mee, maar God bevestigt dat.
De mens die bewust zonder God wil leven, raakt verstrikt 
in zijn eigen verkeerde denken en komt tot allerlei 
verkeerde dingen. Naast de seksuele zonden van vers 24-
27 somt Paulus een hele rij andere zaken op in vers 29-31. 
Uiteindelijk raakt de hele maatschappij ontwricht door 
een verkeerd denken. Wetenschap en media hebben hard 
meegedaan aan desinformatie: het leven is toeval, de mens 
is goed, je kunt worden wie je wilt zijn, er is geen absolute 
moraal. Door dit alles is het geweten aangetast. Wat is 
normaal, wat is goed, wat is waarheid, wat is man en wat 
is vrouw?

Besmet door verkeerd denken
We leven in de tijd van het post-modernisme, waar elk 
zijn eigen waarheid mag hebben. Objectieve waarheden 
bestaan niet meer, hoewel we dat bij het bouwen van een 
brug gelukkig (nog) niet in praktijk brengen. De Joodse 
denker en hoogleraar evolutionaire psychologie Gad Saad 
spreekt in dit verband over ‘idea-pathogens’: gevaarlijke 
ideeën die zich als een virus in iemands brein nestelen 
en leiden tot uitsluiting, verdeeldheid en het einde van 
rationeel denken. Het sociaal constructivisme, dat o.a. stelt 
dat er geen aangeboren verschillen tussen mannen en 
vrouwen zijn (een volledig ontkennen van de biologische 
realiteit), heeft zijn kinderen gebaard en die gevaarlijke 
ideeën infecteren ons denken. Het wordt steeds moeilijker 
om recht te denken - laat staan Bijbels te denken.

Paulus spreekt over een verduisterd verstand, vruchteloos 
denken, volgens de tijdgeest van deze wereld. Het lijkt 
erop dat we in een gevaarlijke fase zijn beland, waar het 
des te meer erop aankomt om helder te denken vanuit 
Gods Woord en vanuit het feit van Gods schepping. Albert 
Mohler (in ‘We cannot be silent’) stelt dat wij allemaal, 
als we aan onszelf worden overgelaten, de waarheid 
in ongerechtigheid ten onder zullen houden en onze 
zonden zullen trachten te rechtvaardigen. Van deze zelf-
misleiding kunnen we alleen gered worden doordat het 
Licht van Gods openbaring in ons hart doordringt: dat 
is het enige vaccin dat ons immuun kan maken. Bedenk 
daarbij dat immuniteit tegen een virus betekent dat mijn 
immuunsysteem actief moet vechten bij elke nieuwe 
aanval en dat de vijand herkend moet worden!

Bolwerken afbreken
Er zijn bolwerken tegen de kennis van God gebouwd in 
het hart van veel mensen, in de cultuur van ons land: 
ideologische bolwerken van leugens, waarin mensen 
gevangen zitten (2 Korinthe 10:3-5). Om die af te breken is 
de waarheid een belangrijk wapen, in de allereerste plaats 
in ons eigen hart. Het gaat niet om de waarheid die we 
op allerlei internet-sites vinden, niet om de waarheid die 
de ‘mainstream media’ (MSM) ons proberen te onthouden 
en niet om de waarheid over Gates en Soros (hoezeer we 
vraagtekens kunnen plaatsen bij hun activiteiten): die 
waarheid maakt ons niet vrij. 
Het gaat om de waarheid van het evangelie, van Christus, 
van Gods Woord, van Gods schepping. Willen we die hoog 
houden en willen we wandelen in Zijn wegen? We mogen 
vrijmoedig getuigen van wie de Heere is, ook al wijzen 
velen Hem (nu nog) af en gaat onze cultuur richting de 
afgrond - mede omdat God mensen overgeeft aan hun 
eigen verwerpelijke denken. Maar de Heere is machtig om 
mensenharten te bereiken - nog steeds. De hemel juicht 
over elke zondaar die zich bekeert!

De vader van de leugen
Als we het over DE leugenaar hebben, spreken we 
natuurlijk allereerst over de grote dooreenwerper 
(diabolos), de tegenstander (satan). Jezus zelf zegt dat satan 
de vader van de leugen is (Johannes 8:44). De eerste leugen 
komt in Genesis 3 van de slang (waar de satan achter zit), 
ingeleid door een misleidende vraag: “Is het echt zo dat 
God gezegd heeft …?” Veel misleidende theologie begint 
met in wezen dezelfde vraag: “Is het echt zo … heeft God 
dat echt zo bedoeld?”
De satan is jaloers - op God, op de Zoon en op de mensen 
die naar Gods Beeld geschapen zijn. Door zijn pijlen op 
de mens te richten, dacht hij Gods plannen te kunnen 

De leugen(s) van de antichrist  | 23



dwarsbomen en Gods eer te kunnen roven. Als hij de mens 
kon verleiden en besmeuren, zou Gods beeld schade lijden.
Daarom is het zo belangrijk om te zien waar hij nu zijn 
aanvallen op richt: op de schepping (is het echt zo dat God 
geschapen heeft zoals Genesis 1 ons vertelt?) en op de orde 
in de schepping en het huwelijk dat daarbij hoort. Zie ook 
mijn artikel over de mens als Gods bijzondere schepping 
in de vorige Focus.

De Zoon
Maar uiteindelijk gaat het niet om de eerste, maar om 
de tweede mens: de Heer Jezus. Hij is de Christus, Gods 
Zoon die Mens werd. Daar moet satan natuurlijk een 
antichrist tegenover stellen: de antichrist zouden we de 
vleesgeworden satan kunnen noemen. Let wel: uiteindelijk 
overwint Jezus Christus glansrijk. Wie Openbaring leest, 
ziet hoe weinig kans satan en zijn pionnen uiteindelijk 
maken. In die zin hoeven we ons geen zorgen te maken: 
we mogen uitzien naar het koningschap van onze Heer.
Maar ondertussen wordt er wel veel schade aangericht 
in mensenlevens en lijkt de tegenstander erin te slagen 
om velen te misleiden - en zelfs steeds weer opnieuw 
christenen tegen elkaar uit te spelen en te misleiden. 
Zijn sommige christenen bij de corona-pandemie 
niet met de verkeerde dingen bezig geweest, met een 
afleidingsmanoeuvre? Hebben we genoeg aandacht voor 
waar het echt om gaat in deze tijd?

Bij alles in ons leven gaat het vooral om de vraag hoe wij 
naar de Heer Jezus Christus kijken: daar lopen de echte 
scheidslijnen, daar is het front! Als we het huwelijk niet 
achten (compleet met een Bijbels onderscheid tussen man 
en vrouw), beschadigen we het beeld van het Lam en Zijn 
bruid. Als we schepping veranderen in evolutie, dan is Hij 
niet meer het vleesgeworden Woord.

De Vader en de Zoon
In 1 Johannes 2:18-23 spreekt Johannes voor de eerste 
keer over de antichrist. Hoewel Johannes de enige is die 
dit woord gebruikt, blijkt gelijk al dat de christenen er 
bekend mee waren (‘U hebt gehoord dat de antichrist komt’). 
Het is dezelfde persoon als waar Paulus in 2Thess.2:8 over 
spreekt als ‘de wetteloze’. En net zoals Paulus zegt dat ‘de 
verborgenheid van de wetteloosheid al werkt’, zegt Johannes dat 
er nu al vele antichristen zijn gekomen en spreekt hij ook 
over de ‘geest van de antichrist’ (1 Johannes 4:3). 
De antichrist loochent dat Jezus de Christus is, loochent 
de Vader en de Zoon. De Islam heeft duidelijk de geest van 
de antichrist. Er is opvallend veel aandacht voor Jezus (Isa) 
in de Koran, maar Mohammed is belangrijker dan Hij - en 
er wordt ontkend dat Hij Gods Zoon is. Op de tempelberg 
staat op de Rotskoepel geschreven dat God geen Zoon 
heeft. We moeten altijd op onze hoede zijn als er wordt 
getornd aan de eer van de Zoon. Zoals Johannes schrijft: 
Ieder die de Zoon loochent, heeft ook de Vader niet. Johannes 
heeft in twee brieven de focus op de Vader en de Zoon: 
* Onze gemeenschap is met de Vader en Zijn Zoon Jezus 

Christus (1Joh.1:3)
* Wie de Zoon belijdt, heeft ook de Vader (1Joh.2:23)
* Jezus Christus, de Zoon van de Vader (2Joh.:3) - een 

unieke uitdrukking!
* Wie in de leer blijft, heeft zowel de Vader als de Zoon 

(2Joh.:9).
Dit lijkt duidelijk gericht tegen de geest van de antichrist. 
Het afbreken van een Bijbelse visie op het gezin raakt ook 
die bijzondere gemeenschap die we als kinderen van God 
mogen hebben met de Vader en de Zoon.

Is China ons voorland?
Als je in China door rood rijdt, worden je naam en foto 
direct getoond op een digitale zuil in de buurt. Met het 
sociale kredietsysteem bepaalt de staat hoe betrouwbaar en 
politiek correct iemand is. Een journalist die onafhankelijk 
probeert te blijven, kan geen ticket voor trein of vliegtuig 
boeken: ‘u staat bekend als een oneerlijk persoon’, 
verschijnt er op zijn smartphone. In het westen worden 
veel van onze acties gevolgd door Google en Facebook en 
er verschijnen ook bij ons steeds meer camera’s in het 
straatbeeld. Mogelijk is alles rond de corona-pandemie 
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(met de QR-code) een oefening geweest - de antichrist zal 
straks proberen eenieder in zijn greep te krijgen en het 
blijkt dat de meerderheid makkelijk mee te krijgen is. 
En dat terwijl de diversiteitslobby dwingender wordt - 
denk aan de gedachte-politie in ‘1984’ van George Orwell. 
Rechtszaken tegen christenen die een Bijbelse visie op 
huwelijk en gezin laten horen, zijn nu gaande in Finland, 
Duitsland en Nederland - zelfs predikanten worden in die 
zaken lang niet altijd gesteund door hun kerkbestuur. Wij 
kennen een Iraans christen-echtpaar wier bekering niet 
wordt geloofd, maar hun 18-jarige zoon krijgt wel een 
verblijfsvergunning - omdat hij ‘homo’ is. In Canada en de 
VS worden op veel universiteiten colleges en sensitivity-
training in de nieuwe morele codes gegeven, zodat alle 
docenten en studenten toch vooral ‘inclusief’ zullen 
denken en spreken.
Deze ontwikkelingen worden door de meeste media en 
steeds meer grote bedrijven gesteund, in VN-commissies 
gepusht en actief bevorderd door ‘weldoeners’ als Gates 
en Soros. De corona-pandemie laat zien dat overheden 
vrij makkelijk dwingende maatregelen kunnen nemen, 
gesteund door de meeste media en wetenschappers die het 
‘goed met ons voor hebben’. De vrijheid van meningsuiting 
en ‘inclusie’ geldt steeds minder voor Bijbelgetrouwe 
christenen.

Conclusie
De corona-pandemie treft de hele wereld en de mens is 
ervan in de war - wat gaat er verder nog gebeuren? Ook 
trouwe dienaren van God kunnen worden getroffen. We 
kunnen dus niet zeggen dat het een oordeel speciaal 
over ons land is. We zijn geen christelijke natie en dat 
zijn we ook nooit geweest. Wel is Gods Woord in ruime 
mate beschikbaar en levert de wetenschap genoeg 
bewijs dat God Schepper is (voor wie het wil zien) - beide 
getuigenissen worden verworpen. Doordat een deel van 
de kerk juist op het punt van schepping en moraal is 
afgeweken, mist een groot deel van Nederland een helder 
getuigenis. 
Sterker nog: het denken in het westen is (ook bij veel 
wetenschappers) geïnfecteerd geraakt door gevaarlijke 
denk-virussen, waardoor velen aan een verwerpelijk 
denken worden overgeleverd. Dat is de geest van de 
antichrist. Het vaccin hiertegen is Gods Woord en het 
prachtige nieuws dat God Mens wilde worden om zo Zelf 
de gevolgen van de zonde te kunnen dragen. Dat betekent 
niet alleen vrijspraak voor de zondaar die zijn zonden 
belijdt, maar ook een opgenomen worden in de bijzondere 
gemeenschap van de Vader en de Zoon. En: ons denken 
wordt bevrijd, we worden weer in de realiteit van Gods 
schepping gebracht.

Tot slot
Wat is onze focus? We zien dat het denken van de 
mensen om ons heen steeds verwarder wordt en dat 
overheden niet in staat lijken om belangrijke problemen 
de baas te kunnen. Anderzijds is er het gevaar van een 
verstevigde greep van de overheid op de burgers - welke 
QR-code hebben we in de toekomst nodig? Hoever mag de 
overheid gaan met het inbreuk maken op de persoonlijke 
levenssfeer van haar burgers? De antichrist vindt straks 
een gespreid bedje voor zijn plannen om mensen in zijn 
greep te krijgen!
Er zijn genoeg gevaren om ons heen, maar als we 
vasthouden aan de Vader en de Zoon en in gemeenschap 
met hen in het Licht van Gods Woord wandelen, hoeven 
we niet bang te zijn. We hebben geen extra openbaring, 
geen extra (verborgen) waarheid nodig. Johannes zegt 
tegen kinderen in het geloof: “u hebt niet nodig dat iemand u 
leert” (1Joh.2:27). Laten we goed luisteren naar de stem van 
de Goede Herder en Hem volgen; laat Hem onze focus zijn! 
Laten we niet strijd voeren over het corona-virus of het 
vaccin - en zeker niet elkaar hierover bestrijden, maar de 
gevaarlijke denk-virussen bestrijden met het vaccin van de 
waarheid van Gods Woord. Wie weet hoe snel ook voor ons 
vervolging dreigt. Als nu deze dingen beginnen te gebeuren, richt 
u op en heft uw hoofden omhoog, want uw verlossing is nabij… 
(Lukas 21:28). Wij zien uit naar de komst van onze Heer, 
naar de vereniging met Hem en naar Zijn Koninkrijk.
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